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BELGIUM : ETION  
 

 

Komende activiteiten 
donderdag 9 juli - 19:00  :  **VOLZET**Summertalk met Jeroen Lemaire  
donderdag 16 juli - 19:00 :  Summertalk met Ignaas Devisch  
donderdag 20 augustus - 19:00 : **VOLZET**Summertalk met Toon Bossuyt  
donderdag 27 augustus - 19:00 :**VOLZET**Summertalk met Koen De Maesschalck  
 
    Meer activiteiten  

 
 

CANADA : ESOP Association Canada : 

 

CANADIAN EMPLOYEE OWNERSHIP CONFERENCE 
Regina, SK 

May 31-June 2, 2021 
 Details coming soon. Save the Date! 

 
 

EUROPE : ESMA  
ESMA publishes translations for Guidelines on the reporting to competent authorities under Article 
37 of the MMF Regulation 
The European Securities and Markets Authority (ESMA) has issued today the ... 
L’ESMA publie les traductions des règles de rapport aux autorités compétentes selon l’Article 37 du 
règlement MMF   (Plus …) 
 
ESMA publishes 2019 Annual Report and updates 2020 Annual Work Programme 
The European Securities and Markets Authority (ESMA), the EU’s securities markets regulator, has 
published its...   ESMA20-95-1264_2019_annual_report.pdf 
L’ESMA, le régulateur des marches financiers de l’Union Européenne, vient de publier son rapport 
annuel de l’année 2019 et d’ actualiser son programme de travail pour 2020      (Plus …) 
 
 

FRANCE : FONDACT  
Tribune de Michel Bon, Président de Fondact :  
En ce début de juin 2020, la plupart des signaux économiques 
s’affolent et prédisent la tempête ... Lire la tribune parue dans la... 
An address from Michel Bon, Fondact’s President : 
At this beginning of June, most of the economic signals panic and 
predict a storm (More …)  
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GERMANY 
Startup-Verband präsentiert Studie zur Situation von Mitarbeiterbeteiligungen in deutschen 
Startups  
Die Studie “#ESOPasap – Faire Mitarbeiterbeteiligung in Startups – mi [...]  
L'association des start-ups présente une étude sur la situation de l'actionnariat salarié dans les 
start-ups allemandes : L'étude "#ESOPasap - Fair employee participation in start-ups - with [...] 
Startup Association presents study on the situation of employee share ownership in German start-
ups : The study "#ESOPasap - Fair employee participation in start-ups - with [...] 
 
Konjunkturpaket sieht Verbesserung der Mitarbeiterbeteiligug vor 
Am 3. Juni einigte sich die Bundesregierung auf das größte Konjunkturpake [...]  
Le plan de relance économique prévoit une amélioration de la participation des salariés : Le 3 juin, 
le gouvernement fédéral a approuvé le plus grand plan de relance économique [...]. 
Economic stimulus package provides for improved employee participation : On 3 June the Federal 
Government agreed on the largest economic stimulus package [...]. 
 

 

UK : 
ESOP Centre :  

 

Fourth British Isles share plan symposium 
The Centre’s fourth annual share plans symposium and newspad awards presentation 
will take place on the newly revised date of Wednesday March 24 2021 at an 
impressive Central London location. (More …) 

 
EMI soars in popularity and cost to taxpayers : The share options based Enterprise Management 
Incentive (EMI) tax approved scheme soared in popularity among SMEs – and its cost to UK taxpayers – 
during the 2018-9 fiscal year, according to the newspad analysis of the annual statistics from HMRC. 
(More …) 
La popularité de l’EMI – et son coût pour les contribuables s’envolent : ce plan d’options qui bénéficie 
d’avantages fiscaux est de plus en plus populaire chez les PME-et son coût pour le contribuable s’est 
envolé-au cours de l’année fiscale 2018-2019, selon l’analyse que nous avons faite des statistiques 
annuelles du Trésor. (Plus …) 
 
Pandemic furloughs and tax risk for EMI : As this edition went to press, HMRC announced that 
individuals who are furloughed or who have their working hours reduced below the current statutory 
working time requirement for EMI as a result of Covid-19 will retain the tax advantages of the scheme.  
(More …) 
Les congés dûs à la pandémie et le risque fiscal pour les EMI : lorsque nous mettons sous presse, le 
Trésor annonce que ceux qui, du fait de la Covid-19, ont été mis en congé ou qui ont eu un temps de 
travail inférieur à celui requis dans les plans EMI, conserveront les avantages fiscaux de ces plans.  (Plus 
…) 
 
Bare bones UK-EU trade deal still possible : A ‘bare bones’ trade deal between the UK and the EU, to 
operate after the Brexit transition period ends on December 31, still looked possible, commentators 
predicted, after the PM ruled out any extension to the negotiations. (More …) 
Un accord minimal sur le commerce UK-UE encore possible: un accord minimal destiné à fonctionner 
après la fin de la période de transition post-Brexit, le 31 décembre, paraît encore possible, selon 
certains commentaires, après le refus par le Premier Ministre de toute extension de la négociation (Plus 
…) 
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PROSHARE 
 

 

Upcoming events : Virtual Conference 
Date: Thursday 1st October 2020 

Introduction to Employee Share Ownership 
Date: Friday 6th November 2020 

Click here to find out more 

 
 

USA 
NCEO :  

 
PUBLICATION 
 Dealing with the Economic Crisis: A Guide for ESOP Companies : A 
guide to dealing with an economic crisis, now and in the future, as an ESOP 
company. 

Link  

 
 

PSCA :  
Are 401(k) Menus Out of Balance? : PSCA and NAPA surveys find gaps in focus, diversification, 
prioritization in menu review and construction. 
In the midst of historic market volatility, a new survey of retirement plan sponsors and financial 
professionals reveals gaps in focus - and perception – about the role of fixed income investments in 
a fully diversified 401(k) menu. 
“Plan fiduciaries have long understood the need for a diversified portfolio. However, survey data 
consistently show that fixed income options have received neither the attention nor prominence of 
equity alternatives in most defined contribution plan menus,” noted Nevin Adams, Chief Content 
Officer of the American Retirement Association, and head of the organization’s research team. 
(More …) 
 
Est-ce que les offres des 401(k)sont encore en équilibre ? : les études menées par PSCA et NAPA ont 
trouvé de grands écarts entre l’objet, la diversification, et les priorités dans la revue et la 
construction de ces offres. 
En cette période de volatilité historique des marchés, une nouvelle étude des acteurs des plans de 
retraite et des professionnels de la finance révèle un fossé entre l’objectif -et la perception- du rôle 
des investissements à revenu fixe dans les offres des plans 401(k) totalement diversifiés. 
« Les responsables fiduciaires des plans ont compris de longue date le besoin d’un portefeuille 
diversifié. Cependant, les chiffres de l’étude montrent à l’évidence que le choix de revenus fixes n’a 
fait l’objet d’aucune attention ni de prééminence par rapport aux actions dans la plupart des offres 
de plans à contribution définie », fait remarquer Nevin Adams, Délégué général de l’Association 
Américaines pour les Retraites, et responsable de la recherche au sein de cette organisation (Plus …) 

 
 

 

https://www.eventsforce.net/proshare/16/home
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